
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 11. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 940
Vil ministeren redegøre for, hvorfor Danmark endnu ikke har ratificeret Europarådets 
konvention om aktindsigt, på trods af, at Folketinget gav sit samtykke til tiltrædelsen 
i 2013, jf. lovforslaget til Offentlighedsloven, hvor det fremgår, at ”Regeringen agter 
efter lovforslagets vedtagelse at ratificere konventionen og i den forbindelse tage de 
nødvendige forbehold. Med vedtagelsen af lovforslaget giver Folketinget sit samtykke 
efter grundlovens § 19, stk. 1, til, at regeringen kan foretage den nævnte ratifikation af 
konventionen”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Steffen Larsen (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på steffen.larsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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